
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jana Marię Jackowskiego 

na 21. posiedzeniu Senatu 

w dniu 19 lutego 2021 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra klimatu i środowiska Michała Kurtyki 

Szanowny Panie Ministrze! 

Polska jak wiele krajów w Europie podjęła się wielkiego zadania wdrażania do systemu pozyskiwania 

energii nowych rozwiązań technicznych chroniących naturalne środowisko. Jednym z proekologicznych roz-

wiązań jest budowa farm wiatrowych na Bałtyku, co bezsprzecznie poprawi mix energetyczny Polski. Jednak 

w związku w tym rozwiązaniem pojawia się pytanie o zagospodarowanie i utylizację elementów elektrowni 

wiatrowych, jaką stanowią śmigła. Do opinii publicznej dociera coraz więcej sygnałów, że wyeksploatowane 

części (śmigła) stanowią nie lada problem dla producentów energii wiatrowej w krajach Unii Europejskiej. 

Dochodzi do kuriozalnych poczynań, kiedy śmigła są zakopywane pod ziemią. W związku z tym, że nasz kraj 

rozpocznie za chwilę budowę wspomnianych farm na szeroką skalę, proszę o informację, czy jest przygoto-

wany plan zagospodarowania zużytych śmigieł elektrowni wiatrowych. 

Jan Maria Jackowski 

 
 


